

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN**

**DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

**DARIPADA : Y.B. TAN SRI DATO' SERI ABD KHALID BIN IBRAHIM**

**(BANDAR TUN RAZAK)**

**PERTANYAAN : LISAN**

**TARIKH : 25.03.2014**

**Y.B. TAN SRI DATO' SERI ABD KHALID BIN IBRAHIM [ BANDAR TUN**

**RAZAK ]** minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan hasil kajian menyeluruh

Kerajaan Persekutuan mengenai impak '*tapering*' Amerika Syarikat, peralihan mendadak

aliran modal global dan kenaikan volatiliti pasaran kewangan ke atas ekonomi dunia dan

Malaysia.

**JAWAPAN**

Tuan Yang Di-Pertua,

Untuk makluman ahli-ahli Yang Berhormat , berikutan pengumuman

*tapering of quantitative easing* atau pengurangan skala program pelonggaran kuantitatif (QE) secara beransur-ansur oleh *Federal Reserve* Amerika Syarikat (Fed) pada pertengahan bulan Mei 2013, impaknya ada memberi kesan ke atas ekonomi global, termasuk Malaysia. Dalam hal ini, pengumuman tersebut dibuat apabila terdapat tanda-tanda yang menunjukkan bahawa keadaan ekonomi Amerika Syarikat semakin pulih. Penilaian dan tindakan pihak Fed ini secara tidak langsung akan memberikan manfaat kepada ekonomi global, termasuk Malaysia.

Tuan Yang Di-Pertua,

2. Pelaksanaan dasar monetari yang bukan konvensional, termasuk program QE di negara maju sejak tahun 2008, telah meningkatkan aliran mudah tunai global dan modal ke rantau Asia dengan ketara. Walau bagaimanapun, apabila terdapat jangkaan bahawa pihak Fed akan mengurangkan skala program QE pada pertengahan bulan Mei 2013 dan pengumuman yang dibuat pada bulan Disember 2013, telah menyebabkan pengaliran keluar portfolio yang besar daripada negara-negara ekonomi serantau terutamanya Asia dan seterusnya memberi

tekanan menurun terhadap nilai mata wang dan harga aset.

3. Selari dengan pengumuman pengurangan QE, nilai ringgit menyusut sebanyak 8.1% sejak pertengahan bulan Mei 2013 hingga awal bulan Mac 2014. Dalam masa yang sama, bagi tempoh suku ketiga 2013, telah berlaku pengaliran keluar portfolio pelaburan sebanyak RM9.7 bilion. Indeks KLCI juga pada mulanya menurun sebanyak 5.7%, telah meningkat semula sebanyak 2.3%, didorong oleh pandangan positif para pelabur terhadap ekonomi Malaysia.

4. Walaupun saiz dan ketidaktentuan aliran keluar modal telah meningkat dalam tempoh tersebut, pelarasan mata wang dan pasaran kewangan domestik adalah tidak terlalu ketara. Sebagai contoh, dalam pasaran mata wang, penyusutan nilai ringgit sebanyak 8.1% adalah selari dengan penyusutan nilai mata wang serantau[1] yang lain dalam julat 0.7% hingga 14.0%. Dalam pasaran bon, kadar hasil Sekuriti Kerajaan Malaysia hanya meningkat sebanyak 54.3 mata asas, berbanding dengan peningkatan berpurata 101.4 mata asas di negara serantau lain.

Tuan Yang Di-Pertua,

5. Sistem kewangan domestik yang lebih mendalam dan kepelbagaian instrumen dasar yang ada telah membolehkan penggubal dasar di Malaysia menguruskan turun naik dalam pasaran kewangan dengan lebih berkesan. Pertama, sistem kadar pertukaran apungan terurus (*managed float*) telah memberikan fleksibiliti kepada mata wang ringgit untuk menjadi penstabil automatik terhadap perkembangan luaran yang buruk. Ini disokong oleh tahap rizab antarabangsa yang tinggi, yang telah meningkat daripada RM70.4 bilion (USD28 bilion) pada tempoh sebelum Krisis Kewangan Asia pada tahun 1997 - 1998, kepada RM427.6 bilion (USD130.6 bilion) pada bulan Februari 2014. Kedua, keupayaan pasaran kewangan untuk menjadi pengantara bagi aliran keluar masuk modal juga telah bertambah baik. Sektor kewangan yang kukuh, pasaran kewangan yang mendalam dan permintaan yang meningkat daripada para pelabur institusi domestik telah mengurangkan impak aliran modal yang tidak menentu serta gangguan kepada pembiayaan dan aktiviti ekonomi.

Tuan Yang Di-Pertua,

6. Kerajaan akan terus memantau perkembangan pasaran pertukaran asing dari semasa ke semasa untuk memastikan bahawa risiko-risiko, termasuk kesan limpahan daripada ekonomi yang lain, adalah terkawal. Dalam hal ini, meskipun berlaku ketidaktentuan persekitaran global termasuk pengurangan QE, ekonomi Malaysia terus mencatat pertumbuhan yang stabil sebanyak 4.7% pada tahun 2013.

[1] Kecuali renminbi China yang tidak berubah berbanding dengan dolar AS dan won Korea yang menambah nilai berbanding dengan dolar AS.